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Referat Studienævn  

 
 
Deltagere 

Flemming Smedegaard (formand), Astrid Jensen, Heidi Hansen, Henrik Koll, Lars Bøcher, Andrea Svanborg 
(suppleant), Cecilie Lundbæk Wrøbell, Frederikke Ejlskov Schlossarek, Rolf Torsten Scavenius Andersen, 
Maria Hufnagel Nielsen, Susie Schmidt Reimann (studiesekretær), Gitte Bisgaard Sørensen (studiesekretær), 
Hanne Geertsen (studiesekretær), Freja Lyngsø Lund (studienævnssekretær og referent)  

 
Afbud 
Simon Bergenstof Arestrup 
Emil Bisp Petersen (studiesekretær) 
 
1. Godkendelse af dagsorden  
1a. Godkendt med følgende tilføjelser: 
Ingen tilføjelser  
 
2.Meddelelser fra formanden 
 

• SDU Slagelse: Flemming og Heidi orienterede studienævnet om den aktuelle situation med Campus 
Slagelse. Direktionen og bestyrelsen har meldt ud at Slagelse skal lukke. Uddannelserne på Campus 
Slagelse skal udfases frem til 2027. Fra 2024 vil der ikke blive optaget flere studerende i Slagelse. 

• Nye ledighedstal: Flemming orienterede studienævnet om IVK´s ledighedstal for K3 
(dimittendårgang 2022), K7 (årgang 2021) og K11 (årgang 2020). For IVK ser det positivt ud med en 
grøn markering. Der ses generel fremgang i ledighedstallene, hvor der var den laveste ledighed i 2021.   

• Meddelelse fra studienævnssekretæren: Studienævnet blev orienteret om, at fra årsskiftet overgår 
nævnet til et nyt dagsordensystem. Fra årsskiftet vil Teams blive brugt til dagsorden og bilag. Det nye 
system afprøves i december.  

 
3.Nyt fra studerende 
3a. Nyt fra IVKomitéen: Cecilie orienterede nævnet om at komitéen har holdt ekstraordinært møde og fået to 
nye medlemmer. En fra 5. semester og en ny på kandidatårgangen. Rolf supplerede med, at der er valgt nye 
studerende til studienævnet under fredsvalg. Alle var bachelorstuderende 
3b. Nyt fra Student Forum Slagelse: Heidi havde intet nyt at orientere.  
 
4.Studenteransøgninger (SAGA) 
4a. lukket punkt.  
 
Med afsæt i aktuelle ansøgninger på mødet, besluttede Studienævnet at give formanden delegation til at træffe 
afgørelse på studienævnets vegne ved følgende typer af dispensationsansøgninger:  

• Ansøgninger om erstatning af obligatorisk fag til studerende som har tilvalg i Organisatorisk 
kommunikation. 
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• Ansøgninger om dispensation til at omlægge gruppeeksamener til individuelle eksamener + 
ansøgninger om at aflægge eksamen i en gruppe. 

• Ansøgning om nedskrivning/opskrivning af ECTS. 
 
 
5.Sager til kvalitetspolitikken 
5a. Justering af adgangskrav for KA IVK: Studienævnet drøftede adgangskravene for KA IVK og besluttede 
at ændre i adgangskravene efter fakultetets henvisninger. 
Studienævnet godkendte forslagene til de justerede formuleringer.    
 
5b. Drøftelse af studiemiljøundersøgelsen: Studienævnet fortsatte drøftelsen af studiemiljøundersøgelsen 
(SMU) med afsæt i et oplæg om studentertyper anno 2023 af Flemming. 
Studienævnet fandt at det var en fin oversigt som præsenterede de forskellige studentertyper godt. 
  
 
5c – 5f. Nøgletal – Odense og Slagelse: Studienævnet drøftede nøgletallene for dets uddannelser i Odense og 
Slagelse. Generelt er det at bemærke, at det går godt og nøgletallene er hovedsaligt grønne. Studienævnet 
bemærkede dog et problem med frafaldet for dets linjer med tysk. Dette har været et problem i en del år, og 
der foretages i forvejen tiltag til at mindske frafaldet. Bl.a. har der i år været givet ekstra midler til linjerne med 
tysk, som bl.a. er blevet brugt på ekskursioner. Studienævnet vil fortsat være opmærksomme på tendenserne 
på tysklinjerne, også set i lyset af studiemiljøundersøgelsen, som viste at særligt de studerende på tysklinjerne 
ikke trives socialt på studiet.  
 
5g.Rekruttering: Studienævnet drøftede deres rekrutteringstiltag, og besluttede at der ikke var behov for 
yderligere tiltag, da de eksisterende rekrutteringstiltag fungerede hensigtsmæssigt.   
 
Der er foretaget nogle særlige tiltag i form af markedsføring for at fremme optaget på tysklinjerne fra 
rektoratets side af. Studienævnet orienteres mere herom på et senere møde.  
 
Studienævnet drøftede kortvarigt om uddannelsen skulle hedde noget andet og om IVK-konceptet af 
uddannelser skulle gentænkes. Studienævnet besluttede at drøfte dette på et senere møde. 
 
 
5h.Master – optag, studenterbestand og dimittender:  punktet blev udsat til mødet i januar.  
 
5i.Deltids kandidat – Optag, studenterbestand og dimittender: Jf. årshjulet drøftede studienævnet optag, 
studenterbestand og dimittender for dets deltids kandidatuddannelse. Studienævnet fandt ikke at der var 
brug for yderlige tiltag.  
 
 
6.Undervisning og eksamen 
6a.Valgfag: Studienævnet drøftede de indsendte valgfag til udbud i efteråret 2024. Studienævnet godkendte 
følgende fag til udbud som valgfag i efteråret 2024:  
 

• Krisekommunikation: Politiske skandaler og organisatoriske kriser – udbud i Slagelse og Odense: 
GODKENDT   

• Collective Creativity – Udbud i Slagelse og Odense: GODKENDT 
• Critical Approaches to Orgazational Communication – udbud I Odense: GODKENDT  
• Teknologi, praksis og organisation – udbud i Odense: GODKENDT    
• Markedskommunikation og virksomhedsstrategi i praksis – udbud i Slagelse: GODKENDT  

 
6b.Godekendelse af eksamensplaner, Odense: Studienævnet godkendte eksamensplanen for V23/24 
ordinær- og reeksamensplan i Odense. 
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7.Eventuelt 
7a.Intet at tilføje under eventuelt. 
 
 
Mødet sluttede kl. 16.38.    
 
                     Flemming Smedegaard                                       Freja Lyngsø Lund 
                     Studienævnsformand                        //                      Studienævnssekretær                                                                                                                          
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